
 Rekenkamercommissie gemeente XXX 

Tav XXX 

Betreft: onderzoek Jeugdzorgplus Noord-Holland Noord

Geachte rekenkamercommissie, 

In reactie op / vooruitlopend op uw jaarlijkse oproep om te komen met onderwerpen waar u het 
komend jaar onderzoek naar zou moeten doen, doen wij u hierbij een voorstel toekomen namelijk 
een onderzoek te doen naar de doeltreffendheid en doelmatigheid  van de uitvoering jeugdzorgplus. 
In 2018 zijn de gemeenten in de Noordkop, West-Friesland en regio Alkmaar na een aanbesteding 
overgestapt op een andere aanbieder van deze vorm van jeugdzorg, onlangs is het contract met 
deze aanbieder voor twee jaar verlengd. De aanbesteding in 2018 is gewonnen op basis van onder 
meer een innovatieve methode, JouwZorg, waarmee de verblijfsduur in de Jeugdzorgplus 
aanmerkelijk teruggedrongen zou  worden. Ons bereiken echter zorgelijke signalen van 
jeugdrechtadvocaten, ouders, ketenpartners en zelfs jeugdrechters, over de toereikendheid van de 
zorg die momenteel geleverd wordt. Ook in de regionale en lokale media is hier recentelijk 
uitgebreid over geschreven, evenals door onderzoeksjournaliste Hélène van Beek in haar boek 
‘Kinderen van de staat’. In de gemeente Enkhuizen is het college per motie verzocht eerst nader 
onderzoek te doen naar de kwaliteit van zorg, alvorens het contract te verlengen. In een aantal 
andere gemeenten is toegezegd dat er met regelmaat teruggekoppeld wordt wat de voortgang is 
van de resultaten die zouden moeten worden bereikt onder andere doorgeleiding naar fase 2. 

Wij willen er dan ook nadrukkelijk voor pleiten dat uw rekenkamercommissie, wellicht in regionaal 
verband of zelfs op niveau 18 gemeenten, de uitvoering van de jeugdzorgplus in onze regio’s op 
doeltreffendheid en doelmatigheid onderzoekt. Zowel vanwege het adequaat kunnen volgen van de 
voortgang en ook ter voorbereiding op het nieuwe inkooptraject jeugdzorgplus dat uiterlijk begin 
2023 afgerond moet zijn. Dit onderzoek zou zich wat ons betreft in ieder geval op de volgende twee 
aspecten moeten richten: 

1. Terugkijkend:  is de aanbesteding rechtmatig en doelmatig verlopen? Waarbij niet alleen 
de aanbesteding zelf, maar ook het voortraject, in het bijzonder de totstandkoming van 
de selectieleidraad en de inkoopstrategie JeugdzorgPlus Noord-Holland Noord,  worden 
meegenomen. We willen ook informatie krijgen over het gebruik van 
(sub)gunningscriteria, en de systematiek van de gunning. Tevens willen we achterhalen 
in hoeverre is onderzocht of de gehanteerde methode (JouwZorg) effectief was 
gebleken op het moment van gunning. Op welke wijze hebben de colleges hun 
gemandateerde rol wel/niet adequaat ingevuld, en hebben gemeenteraden hierbij hun 
kaderstellende rol kunnen vervullen, op welke wijze zijn ketenpartners in de jeugdzorg 
betrokken geweest bij het totstandkomen van de aanbestedingscriteria en hoe is de 



samenwerking geweest tussen individuele gemeenten en de bovenregionale stuurgroep 
Jeugdzorgplus? Welke lessen vallen hieruit te trekken voor de volgende inkoopronde? 

2. In hoeverre is de huidige zorg doeltreffend en doelmatig voor  de kinderen die deze zorg 
nodig hebben? Worden de zorg en behandeling zoals beschreven in de selectieleidraad 
en de Inkoopstrategie JeugdzorgPlus Noord-Holland Noord, alsmede in de documenten 
op grond waarvan de huidige aanbieder de aanbesteding heeft gewonnen, ook 
daadwerkelijk aangeboden aan alle kinderen uit Noord-Holland Noord die in de 
jeugdzorgplus opgenomen zijn? Zijn gesignaleerde problemen het gevolg van 
opstartproblemen, of structureel van aard? En in het tweede geval: waar ligt dit aan? 
Waarbij in het bijzonder een aandachtspunt zou kunnen zijn in hoeverre de aanbieder er 
in slaagt, ook vergeleken met andere aanbieders van jeugdzorgplus in het land, alle 
jongeren in de regio te behandelen. 

Wij hopen dat deze twee onderdelen door u kunnen worden uitgevoerd als onafhankelijk onderzoek 
zodat er een einde komt aan de huidige discussies en onzekerheden rond de jeugdzorgplus in Noord-
Holland Noord. Deze zijn namelijk in niemands belang: nog van de jongeren en hun ouders, noch van 
de zorgaanbieder, noch van de verantwoordelijke gemeenten. Mocht u besluiten over te gaan tot 
een dergelijk onderzoek, bij voorkeur met alle 18 gemeentelijke rekenkamers gezamenlijk, dan 
lichten wij onze zorgen en aandachtspunten graag, zoals gebruikelijk, toe in een oriënterend 
gesprek. 

Hoogachtend, 

Naam, fractie, plaats


